

İstanbul, 30.12.2023

DUYURU 600

Konu: Enflasyon düzeltmesine ilişkin Tebliğin yayımlandığı, 2024 yılında uygulanacak asgari ücret tutarı, sigorta primine esas kazanç taban ve tavanı ile TCMB kısa vadeli avans faiz oranı hk.

1. Enflasyon Düzeltmesine İlişkin Usul ve Esasların Belirlendiği Tebliğ Resmi Gazetede Yayımlandı

30.12.2023 Tarih ve 32415 Sayılı (2.mükerrer) Resmi Gazetede yayımlanan Vergi Usul Kanunu Genel Tebliği (Sıra No: 555) ile 2023 hesap dönemi ve düzeltme şartlarının gerçekleşmesine/varlığına bağlı olarak (geçici vergi dönemleri dâhil) izleyen hesap dönemlerine ilişkin olarak enflasyon düzeltmesine tabi tutulacak mali tabloların ve 213 sayılı Kanunun mükerrer 298 inci maddesinin (A) fıkrası ile geçici 33 üncü maddesine göre yapılacak düzeltme işlemlerinin usul ve esasları belirlenmiştir.

Kapsam dâhilindeki mükelleflerce;

a) 2023 hesap dönemi sonuna ait bilanço, enflasyon düzeltmesine ilişkin hükümler göz önünde bulundurulmaksızın düzenlenecektir.

b) 2023 hesap dönemi sonuna ait bilanço için geçerli olmak üzere enflasyon düzeltmesi yapılacak ve 2023 hesap dönemine ait vergi matrahı, düzeltme öncesi mali tablolara göre tespit edilen kârlar üzerinden hesaplanacaktır.

c) 2023 hesap dönemi sonunda düzenlenen bilanço her halükarda enflasyon düzeltmesine tabi tutulacaktır.

Uygulayıcıların Tebliği incelemeleri önem arz etmektedir. Tebliğ için [tıklayınız](#).

2. 2024 Yılında Uygulanacak En Düşük Ücret Tutarı

30.12.2023 Tarih ve 32415 Sayılı Resmi Gazetede yayımlanan 27/12/2023 tarih ve 2023/2 No.lu Asgari Ücret Tespit Komisyonu Kararı ile 2024 yılında uygulanacak en düşük brüt ücret tutarı günlük 666,75 TL, aylık 20.002,5 TL olarak belirlenmiştir.

Yine Kararda asgari ücret desteğinin 2024 yılı Ocak ilâ Aralık döneminde 700 Türk Lirası (yedi yüz lira) olarak sürdürülmesi için desteğin kapsamı ile usul ve esaslarının yeniden belirlenmesinin önerilmesine de karar verilmiştir.

3. 2024 Yılında SGK Primine Esas Tutulacak Aylık Kazancın Alt ve Üst Sınırı

5510 Sayılı Sosyal Sigortalar ve Genel Sağlık Sigortası Kanunun 82. maddesi uyarınca alınacak prim ve verilecek ödeneklerin hesabına esas tutulan günlük kazancın alt sınırının, belirlenen asgari ücretin otuzda biri, üst sınırının ise günlük asgari ücretin 7,5 katı olduğu öngörülmüştür. Buna göre 2024 yılında SGK primine esas tutulacak aylık kazancın alt sınırı ve üst sınırı aşağıdaki şekilde hesap edilmektedir.

01.01.2024 – 31.12.2024 tarihleri arasında

Aylık kazanç alt sınırı = 20.002,50TL

Aylık kazanç üst sınırı = 150.018,90 TL

4. Merkez Bankası Kısa Vadeli Avans Faiz Oranı

23 Aralık 2023 Tarih ve 32408 Sayılı Resmî Gazetede Türkiye Cumhuriyeti Merkez Bankası tarafından yayımlanan “Reeskont ve Avans İşlemlerinde Uygulanacak Faiz Oranlarının Tespiti” Tebliğine göre avans işlemlerinde kullanılacak faiz oranı, yayım tarihinden itibaren yıllık % 44,25 olarak uygulanacaktır. Bu oran bilindiği üzere vergi uygulamalarında, üzerinde faiz oranı yazılmamış alacak ve borç senetlerinin reeskont hesaplamalarında ve örtülü kazanç dağıtım iddialarında emsal faiz oranı olarak kullanılabilir.

Ancak unutmamak gerekir ki 20/12/2021 tarih ve 2021/DK- 1/1 sayılı Vergi Denetim Kurulu Danışma Komisyonu Kararında “*Transfer fiyatlandırması incelemelerinde mükellefin ortaklarına veya ilişkili kişilerine para kullandırdığı durumlarda iç emsal yok ise Türkiye Cumhuriyet Merkez Bankası tarafından ilan edilen bankalarca açılan ticari kredilere uygulanan ağırlıklı ortalama faiz oranının, kullanılan döviz cinsinin mezkûr ilanda yer almaması halinde ise bankalardan alınan faiz oranı bilgilerinin dış emsal olarak dikkate alınması gerekmektedir.*” ifadesi yer almaktadır.

Durum bilgilerinize sunulur.

Yukarıda yer verilen açıklamalarımız, konuya ilişkin genel bilgiler içermektedir. ERİŞ Bağımsız Denetim ve YMM AŞ’ye, işbu belgenin içeriğinden kaynaklanan veya içeriğine ilişkin olarak ortaya çıkan sonuçlardan dolayı herhangi bir sorumluluk iddiasında bulunulamaz.

Saygı ile,
**ERİŞ BAĞIMSIZ DENETİM
VE YMM A.Ş.**